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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan keletkezhetett a hatályos szabályozáshoz 
képest lényegesen nagyobb fizetési kötelezettség?" 

Tisztelt Miniszter úr!

 

A Fidesz-kormány képviselői 2022. július 13-án bejelentették, hogy a rezsicsökkentés – az Orbán-
kormány  korábbi  ígéreteivel  és  állításaival  szemben  –  a  2013-ban  bevezetett  formájában
megszűnik.

A Fidesz-kormány  intézkedése  nyomán  2022.  augusztus  1-jétől  a  kormány  által  meghatározott
átlagfogyasztás  feletti  rész  után  az  egyetemes  szolgáltatásra  jogosult  áram-  illetve
földgázfogyasztóknak úgynevezett  lakossági  piaci  árat  kell  fizetnie,  amely áram esetében dupla
árat, földgáz esetében több mint hétszeres árat jelent.

A bejelentett áram- és gázáremelés váratlanul érte a lakosságot. Hiszen Orbán Viktor még 2022.
július 7-én is arról beszélt, a rezsicsökkentést mindenképpen megvédik, áprilisban még azt mondták
a miniszterek, hogy „a magyar gazdaság erősebb és ellenállóbb, mint korábban”, tavaly októberben
pedig  Szijjártó  Péter  jelentette  be  az  15  évre  kötött  orosz  gázvásárlási  megállapodással
kapcsolatban,  hogy  „Megteremtettük  annak  lehetőségét,  hogy  a  világpiaci  ármozgásoktól
függetlenül a magyar fogyasztók számára a gáz ára ne növekedjen”.

Az ennek ellenére bevezetett  brutális  áram- és  gázáremelés  rengeteg családot,  vállalkozást  állít
szinte megoldhatatlan helyzet elé, teljesen természetes módon rengeteg kérdés merült fel, amelyeket
a Kormánynak meg kell tudnia válaszolni.

 

Levelével hozzám forduló választópolgár arról tájékoztatott, hogy a gázfogyasztás tekintetében a



 
mérőóra állásának havi diktálásának lehetőségét választotta. Elmondása szerint a fogyasztási görbe
azt mutatja, hogy augusztus hónapban 15 köbmétert lehet fogyasztani úgy, hogy az még beleférjen a
lakossági átlagárba. A számlázás logikájának megértése céljából ennél 2 köbméterrel többet diktált,
mert kíváncsi volt arra, hogy a többletet miként számolják el.

A napokban  megérkezett  az  2022.  augusztus  4.  és  szeptember  5.  közötti  időszakra  vonatkozó
gázszámla szerint azonban 14.036 forintot kell fizetnie. Számításai szerint azonban 1 köbméter gáz
ára a 144 köbméter/hó limitig  102 Ft,  ezért  a 17 köbméterre 1734 Ft-ot  + ÁFA-t kellett  volna
fizetnie. De ha a fogyasztási görbe 15 köbmétere feletti 2 köbmétert már emelt áron számolja, akkor
is egészen más eredményre jutott: a 15 köbméter gáz ára 1530 forint + ÁFA és a fennmaradó 2
köbméter ára pedig 1494 forint + ÁFA, tehát semmiképpen sem lehet 14.036 forint, mert az 650
forint + ÁFA-t jelentene köbméterenként.

 

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1.  Hogyan  keletkezhetett  a  hatályos  szabályozáshoz  képest  lényegesen  nagyobb  fizetési
kötelezettség?

2. Tervezik-e a panaszok miatt ellenőrzés alá vonni a számlákat készítő programot?

 

Válaszáról az érdeklődő választópolgárt természetesen tájékoztatni fogom.
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